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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor tesznek végre érdemi lépéseket a munkavállalók védelme 
érdekében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Sajnos bekövetkezett, amitől a koronavírus megjelenése óta tartottunk. A járvány terjedésével 
kialakult helyzet a hazai autóipart is elérte. A magyar gazdaság egyik kiemelt üzeme, a győri Audi 
gyár is bejelentette, hogy a koronavírus miatt bezárja kapuit. Az intézkedés közvetlenül 13 ezer 
ember munkáját érinti. Hasonló a helyzet a szentgotthárdi Opel gyárban, ahol szintén leáll a 
termelés. Itt is közel ezer dolgozó helyzete válhat kérdésessé. A gyártók szerint a döntés nemcsak 
egészségügyi okok, hanem az autókereskedelem és a beszállítói láncok összeomlása miatt is 
szükségessé vált.

A vírus megfékezésén és az emberi életek mentésén túlmenően fontos feladatunk van a járvány 
gazdasági következményeinek kezelésében is. Meg kell tennünk mindent a pénzügyi és társadalmi 
károk mérséklése érdekében. A koronavírus ugyanis nemcsak a betegeket veszélyezteti, hanem a 
munka nélkül maradt bérből és fizetésből élő egészséges embereket is. A Magyar Szocialista Párt 
ezért a munkavállalói érdekek védelmében már a kezdetektől fogva határozott intézkedéseket 
követelt.

Elsősorban azt várjuk el a magyar kormánytól, hogy tegyen lépéseket a magyar munkahelyek 
megőrzése érdekében. Érje el bármilyen eszközzel a legtöbb dolgozót foglalkoztató munkáltatóknál,
hogy a válságot ne elbocsátásokkal kezeljék. Ha kell, akkor akár jogszabály erejével tiltsa meg a 
csoportos létszámleépítést! A multinacionális nagyvállalatok éppen elég kedvezményt kaptak már a 
munkahelyteremtés érdekében. Itt az ideje, hogy a kialakult helyzetben egyszer végre legyen közös 
a felelősség. Ne csak a gazdasági fellendülés időszakában tegyék el a profitot. Legalább most, a 



nehéz helyzetben legyenek szolidárisak saját munkásaikkal.

Tisztában vagyok azonban azzal is, hogy minden munkahelyet a legjobb szándék mellett sem lehet 
megmenteni. A kormány feladata az is, hogy az önhibájukon kívül bajba került dolgozóknak 
segítséget nyújtson.

A rendkívüli helyzetre tekintettel javasoljuk a munkanélküli ellátás idejének 3 hónapról 9 hónapra 
történő emelését. Mivel az álláskeresés a következő hónapokban várhatóan komoly akadályokba 
ütközik, ez már önmagában is indokolja az intézkedés megtételét.

Ezen túlmenően további megoldást kell találni azok számára is, akik jelenleg nem jogosultak 
semmilyen szociális támogatásra. Ezért számukra egy speciális megélhetési juttatás kidolgozása is 
szükségessé válik. Tennünk kell valamit azokért, akik munkájuk váratlan elvesztése miatt hirtelen 
jövedelem nélkül maradtak. Ez természetesen csak átmeneti megoldás lehet.

Célunk elsősorban a dolgozni akaró, de állásukat önhibájukon kívül elvesztők megsegítése. Ennek 
érdekében az elbocsátott munkavállalók átképzését biztosító munkaügyi stratégia kidolgozása is 
szükségessé válhat.

Végül, de nem utolsósorban gondolnunk kell a karanténba kényszerülőkre is. Ők ugyan nem válnak 
állástalanná, mégis jövedelem nélkül maradhatnak. Esetükben a Nemzeti Foglalkoztatási Alap 
felhasználhatóságát javasoljuk a kieső időre járó munkabérek támogatására.

Most minden szem a kormányra szegeződik. Ezt a felelősséget nem háríthatják át másra. Nem 
látszatmegoldásokra van szükség, hanem cselekedni kell, de sürgősen!

Az elmondottakra tekintettel kérdezem Miniszter urat:

1. Mikor vezetik be a kilenc hónapra szóló álláskeresési támogatást?

2. Mikor hozzák létre a munkavégzés szünetelése miatti helyzet kezelésére szolgáló bérgarancia 
alapot?

3. Mikor tárgyalnak a stratégiai partnernek számító multinacionális cégekkel ennek az alapnak a 
feltöltéséről?

4. Milyen formában tervezik megteremteni az alap forrásainak elosztási rendszerét?
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